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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 Beslutande ledamöter: 

Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M) §§ 1-12, 14-33  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-12, 14-32  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  
 

Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) § 13 för Jonas Nilsson (M) 

Viktor Strååt (M) §§ 13 för Per Ola Bosson (M) 

Anders Thureson (M) § 33 för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 
 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-12, 14-32  

Viktor Strååt (M) §§ 1-12, 14-33  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Kristina von Engeström (S)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-19, 21-33  

Sara Stenudd (V) §§ 1-32  
 

 Tjänstemän: 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Anette Jansson §§ 1-22, Camilla Kjellin §§ 1-

22, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Lars Burman, 

Malin Ekman, Margareta Widell, Ulf Mohlander, samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 



  

 § 31 
Norra Östersjöns vattenmyndighets åtgärdsprogram – kommunernas 
återrapportering 2011 
Dnr 2012-1521 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder vad som anförs i förvaltningens 

 tjänsteutlåtande som svar på Vattenmyndighetens begäran om återrapportering 

 avseende Stockholms stads åtgärder under 2011 enligt åtgärdsprogrammet för 

 vatten. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 februari 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och 

 hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1. Delvis tillstyrka förvaltningens synpunkter 

2. Därutöver svara att man avser att 

a. Snarast stoppa all bräddning av avloppsvatten till stadens mindre sjöar 

och vattendrag 

b. Åtgärda alla enskilda avlopp och tillse att alla enskilda verksamheter 

bidrar med högst obetydliga fosformängder till sjöar och vattendrag 

c. Kartlägga fosforläckaget från stadens alla koloniområden och vidta 

åtgärder så att dessa områdens påverkan på sjöar och vattendrag är 

obetydlig 

d. Tillse att alla större tillskott av dagvatten renas utifrån generella krav 

innan vattnet når sjöar och vattendrag (dvs endast i undantagsfall 

genom s.k. skärmbassänger) 

e. Därutöver  uppdatera de huvudsakliga fosforkällorna beträffande staden 

s.k. Vattenförekomster inkl. ev. läckage från syrefria områden. 

3. Vidare be vattenmyndigheterna sammanställa aktuella värden över 

kostnaden/kg P för att med förekommande åtgärder motverka övergödning 

och ta fram uppgifter om fiskförekomst i stadens alla sjöar genom SCB:s 

statistik från 1910 – talet.  

4. Därefter på mest kostnadseffektiva sätt snarast möjligt vidta åtgärder för att 

återföra sjöns sjöar och vattendrag till God Ekologisk Status med 

fosforhalter som garanterar ett stabilt, ursprungligt jämviktsläge enligt NV:s 

bedömningar. 

5. I övrigt vidta de åtgärder som behövs för att uppnå God Ekologisk Status 

 

Vattenmyndigheternas beslut att generellt förlänga tidsfristen för åtgärder mot 

övergödning är olycklig och inte baserad på bedömningar i de enskilda fallen. 



  

Vad gäller Stockholms sjöar är dessa inte mer belastade än att problemen skulle 

kunna lösas betydligt tidigare, vilket bör vara målet för arbetet. 

 

Stockholms mindre sjöar och vattendrag är sedan lång tid hårt belastade av bl.a. 

fosfor och kväve och nästan alla sjöar har bytt jämviktsläge till ett övergött 

stadium. Åtgärder vidtagna sedan 1960-talet har successivt förbättrat situationen, 

men ytterligare åtgärder vad gäller tillrinnande vatten och/eller åtgärder i själva 

sjöarna behövs för att uppnå God Ekologisk Status. Möjligheten att genom 

odling och skörd av sötvattensmusslor kostnadseffektivt reducera närsalthalterna 

direkt i vatten bör undersökas genom ett pilotprojekt 

 

För alla sjöar och vattendrag behöver mer generella åtgärder vidtas för att 

minska belastningen från dagvatten och andra specifika närsaltkällor.  Starkt 

övergödda sjöar som Lillsjön (Bromma), Brunnsviken och Ältasjön kan 

dessutom behöva åtgärdas direkt i sjöekosystemet genom ex. muddring, 

sedimentfosforbindning  och mörtfiskreduktion samtidigt som Magelungens 

nordvästra vik behöver partiellt fördjupas samtidigt som vikens karaktär av 

fågelsjö utvecklas och tillrinningen återskapas. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Katarina Luhr m.fl. (MP), Jonas Nilsson 

m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP). 

 
Reservation 

Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

Att i Stockholm kunna uppnå miljökvalitetsnormerna för vatten kommer att bli 

ett stort arbete och kräver även samverkan mellan kommuner. 

 

För att uppnå målet behövs förstärkta resurser men även att vi kraftigt ökar 

takten i arbetet. En handlingsplan behöver komma i bruk snarast. Att det ännu är 

oklart vilken status våra sjöar och vattendrag har är ett stort problem och 

kommer att vara en försvårande faktor när ett åtgärdsprogram ska tas fram under 

året. 

 

Då vi vet att dagvattenhanteringen måste förbättras är detta ett område som bör 

påbörjas direkt. Vi anser även att en snabb översyn av de utsläppskällor som vi 

känner till bör göras så att vi inte väntar med åtgärder där de kan genomföras 

redan nu, exv hantering av enskilda avlopp, verksamheter med miljöfarliga 

ämnen i vattennära lägen och sanering av mark som läcker giftiga ämnen till 

vatten. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 



  

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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